
Zwyci´skie projekty programu grantowego
Dom Kultury+ Inicjatywy lokalne 2014 Naro-
dowego Centrum Kultury w Warszawie sà
obecnie realizowane w ramach Rembertow-
skiej Inicjatywy Kulturalnej 2014 prowadzonej
przez Dom Kultury „Rembertów”. Zobaczcie,
co ju˝ si´ wydarzy∏o i co ciekawego b´dzie
mia∏o miejsce w najbli˝szych dniach.

Symbolicznym rozpocz´ciem inicjatywy by-
∏o nagrywanie sceny teledysku do piosenki
„Happy” Pharrella Williamsa podczas pikniku
„Rembertowskie Po˝egnanie Lata” 13 wrzeÊnia
na boisku przy ulicy Stra˝ackiej. Mieszkaƒcy
spontanicznie odpowiedzieli na zaproszenie do
wspólnego wystàpienia w teledysku i wypusz-
czenia w powietrze „Happy balonów”. Najpierw
pompowano i malowano balony, potem je roz-

dawano, nast´pnie wszyscy razem Êpiewali
i taƒczyli. Nastàpi∏o odliczanie na scenie i ponad
250 balonów w barwach Rembertowa zosta∏o
wypuszczonych w powietrze! 

Projekt „Happy Rembertów” autorstwa Kata-
rzyny Jab∏oƒskiej i Pauliny Sawickiej, uczennic
LI Liceum Ogólnokszta∏càcego im. Tadeusza Ko-
Êciuszki w Warszawie, ∏àczy edukacj´ z zabawà,
dzia∏anie w przestrzeni publicznej i wykorzystanie
nowych mediów. Celem jest odkrycie interesujà-
cych miejsc w Rembertowie, pokazanie optymi-
zmu mieszkaƒców dzielnicy, integracja oraz edu-
kacja filmowa m∏odzie˝y. Ca∏y czas mo˝na do∏à-
czyç do grupy realizacyjnej oraz mo˝na wystàpiç
w teledysku. Warsztaty re˝yserskie, operatorskie
i monta˝owe prowadzi wybitna dokumentalistka
filmowa Karolina Bielawska. Premiera teledysku
w pierwszej po∏owie listopada!

W ramach Rembertowskiej Inicjatywy Kultu-
ralnej ruszy∏ projekt pt. „Bliskie spotkania
z kulturà i kuchnià ró˝nych stron Êwiata (˝y-
dowska, indyjska, kresowa, Êrodziemnomor-
ska)” zg∏oszony przez panià Agnieszk´ Cybul-
skà. Kuchni´ kresowà 24 wrzeÊnia br. w Domu
Kultury „Rembertów” zaprezentowa∏ propagator
kuchni staropolskiej i kresowej pan Micha∏ Kisiel
z Domu Polonii w Pu∏tusku, który niezwykle cie-
kawie opowiada∏ o historii, tradycji i kulturze,
a tak˝e o sposobie przygotowywania i serwo-
wania potraw. Na stole pojawi∏y si´ kresowe
przysmaki: cepeliny, sandacz, go∏àbki z kaszà
gryczanà, ko∏duny, bliny oraz ró˝nego rodzaju
mi´sa i pasztety przygotowane w tradycyjny
sposób, a tak˝e pyszny Êwie˝y chleb prosto
z pieca. Kuchnia kresowa oferuje szczególne bo-
gactwo wynikajàce z przenikania si´ tradycji li-
tewskiej, ukraiƒskiej, bia∏oruskiej, rosyjskiej i ta-
tarskiej. Uczestnicy spotkania mieli okazj´ do-
wiedzieç si´ wiele podczas ciekawej prelekcji
i skosztowaç wszystkich potraw.

Kolejne spotkanie z cyklu odby∏o si´ 1 paêdzier-
nika i prezentowa∏o kultur´ i kuchni´ ˝ydowskà.
Kulinarnà stron´ prezentowa∏a Maryla Musid∏ow-
ska – dziennikarka zajmujàca si´ tematykà kulinar-
nà, pasjonatka scenografii kulinarnej i felietonistka
piszàca do wielu magazynów. Niezwykle ciekawie
opowiada∏a o sposobach przygotowania potraw
kuchni ˝ydowskiej, które wynios∏a z tradycji rodzin-
nej. Uczestnicy spotkania mogli dowiedzieç si´,
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Rembertowska Inicjatywa Kulturalna
2014 ruszy∏a pe∏nà parà!
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Przeje˝d˝ajàc w niedziel´
21 wrzeÊnia przez s∏ynne
w Rembertowie skrzy˝o-
wanie Che∏m˝yƒska-Stra-
˝acka, spostrzeg∏em, ˝e
coÊ si´ zmieni∏o. Ju˝ po
chwili wiedzia∏em, ˝e bra-
kuje mi w lokalnym krajo-
brazie „Pa∏acyku”. Tak od

zawsze mieszkaƒcy Kaw´czyna nazywali zabyt-
kowà will´ Kazimierza Granzowa, XIX-wieczny
eklektyczny budynek administracyjny cegielni
i zak∏adów ceramicznych. ZiÊci∏y si´ obawy
mieszkaƒców, ˝e budynek zmieni si´ w stert´
gruzu, ale nikt nie przypuszcza∏, ˝e stanie si´ to
za aprobatà Sto∏ecznego Konserwatora Zabyt-
ków. Gdy w 2007 roku teren wraz z willà zosta∏
wystawiony na sprzeda˝, wraz ze Êp. Piotrem

Os∏owskim, równie˝ radnym dzielnicy
Rembertów, przygotowaliÊmy uchwa∏´
Rady Dzielnicy nr 35/XII z 26-07-2007
o zwrócenie si´ do Prezydenta m.st.
Warszawy z proÊbà o nabycie przez
m.st. Warszaw´ nieruchomoÊci po∏o˝o-
nej przy ul. Che∏m˝yƒskiej w dzielnicy
Rembertów i zabudowanej obiektem
pod nazwà Willa Granzowa. MieliÊmy
przeczucia, i˝ dzia∏ania te sà niezb´dne,
aby zahamowaç proces powolnego
niszczenia zabytkowego obiektu. Nie-
stety ww. uchwa∏a nigdy nie zosta∏a zrealizowa-
na przez w∏adze Warszawy pod przewodnic-
twem Prezydent Hanny Gronkiewicz-Waltz,
a obiekt ponownie zmieni∏ w∏aÊciciela. Stan za-
budowaƒ pogarsza∏ si´. WartoÊç zabytku mala∏a
z ka˝dym rokiem, ale nadal mo˝na by∏o urato-

waç znaczne fragmenty obiektu, wzmacniajàc
konstrukcj´ tak, jak to mia∏o miejsce w przypad-
ku Muzeum Pragi przy ul. Targowej. 

W Rembertowie nie ma wielu zabytków, wi´c
utrata tego obiektu jest niepowetowanà stratà.
Co wi´cej, zabytków XIX-wiecznej architektury
przemys∏owej nie ma równie˝ wielu w Warsza-
wie i okolicach. Dlatego ci´˝ko jest zaakcepto-
waç skandalicznà decyzj´ Sto∏ecznego Konser-
watora Zabytków, który zezwoli∏ na rozbiórk´
resztek zabytkowej willi, nazywajàc to „technikà
konserwatorskà”. Oryginalne elementy powinny
zostaç zabezpieczone poprzez wzmocnienie za-
chowanych Êcian. Pozwoli∏oby to uratowaç frag-
menty elewacji wykonanej w ca∏oÊci z ró˝noko-
lorowej ceg∏y klinkierowej, u∏o˝onej w geome-
tryczne wzory, pochodzàcej z Kaw´czyƒskich
Zak∏adów Ceramicznych. Trzeba si´ powa˝nie
zastanowiç, jakà funkcj´ ma pe∏niç ten urzàd
i czy gwarantuje on bezpieczeƒstwo warszaw-
skim zabytkom? W jaki sposób zabezpieczyç
inne obiekty, b´dàce w r´kach prywatnych w∏a-
Êcicieli? Niepokojàcy jest fakt, i˝ decyzje o roz-
biórce sà cz´sto wydawane w porozumieniu
z inwestorem i s∏u˝à jego interesom. Doprowa-
dzenie obiektu do ruiny, a nast´pnie komercjali-
zacja atrakcyjnego terenu to stosowana przez
niektórych w∏aÊcicieli metoda pozbycia si´ ogra-
niczeƒ zwiàzanych ze statusem zabytku. Nieste-
ty ostatnio dzieje si´ to za przyzwoleniem Sto-
∏ecznego Konserwatora Zabytków.

Szansa na zachowanie fragmentów oryginal-
nej elewacji „Willi Granzowa” zosta∏a utracona –
resztki budynku poddano rozbiórce. Obecnie po-
zostaje nam wierzyç, ˝e inwestor – firma Millbe-
ry Holding – zgodnie z obietnicami i decyzjami
administracyjnymi przywróci zabudowaniom hi-
storyczny kszta∏t. Niestety odbudowanie obiektu
bez wykorzystania choçby cz´Êci ocala∏ych Êcian
bezpowrotnie zmieni jego charakter. Nowe mury
nie b´dà ju˝ tymi, w których niegdyÊ rozbrzmie-
wa∏y donoÊne g∏osy murarskich mistrzów oraz
Êmiech przedszkolaków, m.in. mój Êmiech. Mimo
wszystko chc´ wierzyç, ˝e inwestor dotrzyma s∏o-
wa i ju˝ w przysz∏ym roku nowa Willa Granzowa
powstanie z gruzów niczym feniks z popio∏ów. 

Jakub Melak
radny dzielnicy Rembertów

m.st. Warszawy

Fot. Warszawska Wspólnota Samorzàdowa (www.wws.org.pl)

„Pa∏acyk Granzowa”
– czy powstanie niczym feniks z popio∏ów?
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Swój ostatni artyku∏
w „WiadomoÊciach Sàsiedz-
kich” koƒczy∏em zapowie-
dzià, ˝e na najbli˝szej sesji
Rady m.st. Warszawy roz-
patrywany b´dzie wniosek
Rady Dzielnicy Rembertów
m.st. Warszawy dotyczàcy
przyznania pieni´dzy na bu-

dow´ pierwszego publicznego ˝∏obka w Rem-
bertowie. I sta∏o si´ – 25 wrzeÊnia Rada Miasta
przekaza∏a do bud˝etu dzielnicy 5,5 mln z∏ na
lata 2014–2016 (2014 – 100 tys. z∏; 2015 –
2,1 mln z∏; 2016 – 3,3 mln z∏). To dobry akcent
na zakoƒczenie kadencji samorzàdowej.

B´dàc ju˝ przy tematach zwiàzanych z finan-
sami dzielnicy, warto nadmieniç, ˝e rozpocz´∏a
si´ procedura przyjmowania bud˝etu Rember-
towa na rok 2015. Z punktu widzenia Rady to
przede wszystkim analiza dokumentu przez ka˝-
dà z szeÊciu komisji Rady zgodnie z w∏aÊciwoÊcià
merytorycznà komisji. Mówiàc po ludzku, np.
Komisja OÊwiaty, Kultury i Spraw Spo∏ecznych
zbada i zaopiniuje odpowiednie dzia∏y bud˝etu
to˝same z przedmiotem zainteresowania komi-
sji, to jest edukacjà, kulturà i pomocà spo∏ecznà.
W efekcie koƒcowym swojà opini´ i stanowisko
przyjmie ca∏a Rada Dzielnicy Rembertów. Fina∏
prac nastàpi 16 paêdziernika na sesji Rady Dziel-
nicy, na którà ju˝ serdecznie zapraszam.

Przyglàdajàc si´ ju˝ samej propozycji bud˝etu,
zaobserwowaç mo˝na spory wzrost Êrodków fi-
nansowych, jakie dzielnica b´dzie mia∏a do wyda-

nia w 2015 roku – ∏àcznie 68,9 mln z∏. Porównuj´
to z propozycjami bud˝etu z ubieg∏ych lat – Êred-
nia z ostatnich pi´ciu lat wynosi∏a ok. 63,5 mln z∏.
OczywiÊcie prosz´ pami´taç, ˝e ostateczna wyso-
koÊç bud˝etu w trakcie trwania roku zwi´ksza si´,
niemniej warto odnotowaç, ˝e w 2015 roku na
„start” b´dziemy zaczynaç z bud˝etem o prawie
10% wi´kszym ni˝ w latach ubieg∏ych. Czeka nas
doÊç sporo inwestycji, bo a˝ 11 w zakresie komu-
nikacji (w tym 10 drogowych), modernizacja LI LO
przy ul. Kadrowej w celu utworzenia oddzia∏ów
przedszkolnych, budowa ˝∏obka, a tak˝e 4 po-
mniejsze zadania, wynikajàce g∏ównie z wyników
g∏osowania nad bud˝etem partycypacyjnym,
w którym mogliÊmy wszyscy uczestniczyç
w czerwcu br. ¸àczna wartoÊç Êrodków przezna-
czonych na inwestycje
wyniesie 8,6 mln z∏.

Rada Dzielnicy
Rembertów odby∏a
23 wrzeÊnia sesj´
dedykowanà zagad-
nieniom zwiàzanym
z opiniowaniem „Stu-
dium uwarunkowaƒ
i kierunków zago-
spodarowania prze-
strzennego m.st. War-
szawy”. Dokument
przekazany przez Pre-
zydent m.st. Warsza-
wy zosta∏ po dyskusji
pozytywnie zaopinio-

wany (z wy∏àczeniem dzia∏ki nr 265 z obr´bu 
3-21-28 znajdujàcej si´ na osiedlu Polanka).

I na koƒcu warto wspomnieç o imprezie plene-
rowej zorganizowanej 13 wrzeÊnia przez Urzàd
Dzielnicy Rembertów pt. „Rembertowskie po˝e-
gnanie lata”. Liczne atrakcje (turnieje sportowe,
prezentacje placówek oÊwiatowych i kultural-
nych, dmuchane zje˝d˝alnie, kule wodne, warsz-
taty plastyczne czy dyskoteka pod chmurkà)
pozwoli∏y mi∏o sp´dziç czas mieszkaƒcom Rem-
bertowa, w szczególnoÊci tym najm∏odszym.
W zwiàzku z dobrà frekwencjà nasuwa mi si´
istotna refleksja, ˝e jedno coroczne Êwi´to (tj.
Âwi´to Rembertowa w maju) to zbyt ma∏o dla na-
szej dzielnicy. Dlatego mam nadziej´, ˝e w 2015
roku znowu b´dziemy razem si´ bawiç i na wio-
sn´, i póênym latem.

Maciej Iwanicki
radny dzielnicy Rembertów

Z prac Rady Dzielnicy

Ju˝ za miesiàc, 16 listo-
pada odb´dà si´ wybory
samorzàdowe. B´dziemy
wybieraç jednoczeÊnie
Rad´ Dzielnicy, Rad´ Mia-
sta, prezydenta miasta
oraz radnych Sejmiku Wo-
jewódzkiego. To wybory
inne ni˝ pozosta∏e, bo

choç swoje listy wystawià wszystkie liczàce si´
partie polityczne, to cz´sto na nich spotkamy
osoby na co dzieƒ stroniàce od polityki. Samo-
rzàdowcy, nawet ci zrzeszeni w partiach poli-
tycznych, nie toczà bowiem wojen ideologicz-
nych. Na ich barkach spoczywa sprawne i sku-
teczne zarzàdzanie naszymi „ma∏ymi ojczyznami”.

Budowa infrastruktury, prowadzenie szkó∏
i przedszkoli, organizacja placówek pomocy
spo∏ecznej czy s∏u˝by zdrowia... KiedyÊ us∏ysza-
∏em pewnà bardzo trafnà dewiz´: chodniki nie
sà ani prawicowe, ani lewicowe. Mogà byç je-
dynie proste lub dziurawe...

Innà specyfikà wyborów samorzàdowych jest
to, ˝e czasem – szczególnie w wyborach do Ra-
dy Dzielnicy – wystarczy do obj´cia mandatu za-
ledwie kilkadziesiàt g∏osów... Dlatego warto
wziàç udzia∏ w tych wyborach, bo nasz g∏os jest
w nich szczególnie cenny.

Warto pami´taç, ˝e w przeciwieƒstwie do in-
nych wyborów, w tych mo˝na g∏osowaç jedynie
w miejscu, gdzie jest si´ wpisanym do rejestru
wyborców. Najcz´Êciej jest to adres zameldowa-

nia. Ale osoby na sta∏e zamieszkujàce gdzie in-
dziej (a w Rembertowie mieszka bardzo wiele
osób zameldowanych gdzie indziej) bez wi´k-
szych problemów mogà g∏osowaç w miejscu za-
mieszkiwania.

Trzeba to jednak za∏atwiç troch´ wczeÊniej. Wy-
starczy udaç si´ do Urz´du Dzielnicy (nie zapo-
mnijmy dowodu osobistego) i wype∏niç oraz z∏o-
˝yç stosowne oÊwiadczenie o wpisanie do sta∏ego
rejestru wyborców w Rembertowie. Podajemy ad-
res zameldowania oraz adres zamieszkiwania na
terenie Rembertowa i w ciàgu kilku dni otrzymu-
jemy decyzj´ o wpisaniu do rejestru wyborców. 

Serdecznie zach´cam do tego wszystkich nieza-
meldowanych. To zajmuje tylko kilkanaÊcie minut,
a zyskuje si´ realny wp∏yw na to, jak zagospoda-
rowywana jest spora cz´Êç naszych podatków.

Marcin J´drzejewski

G∏osuj tam, gdzie mieszkasz

MONTA˚, POD¸ÑCZENIE I NAPRAWA

SPRZ¢TU AGD W DOMU KLIENTA
– pralek, zmywarek, lodówek, kuchenek, piekarników, 

okapów, ogrzewaczy wody, term elektrycznych, grzejników
olejowych, mikrofali, odkurzaczy, krajalnic itp.

✓ Okresowe przeglàdy oraz drobne naprawy
pieców gazowych ró˝nych producentów

✓ Pod∏àczanie czujników temperatury
✓ Naprawy przy u˝yciu cz´Êci nowych oraz oryginalnych

Tel. 507 130 389, 500 322 255
e-mail: stachyra-uslugi@wp.pl

REKL AMA
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Po pó∏ roku spotykamy si´
ponownie. Ciekawi nas, jak
dziÊ, na finiszu kadencji
2010–2014, ocenia Pan minio-
ny czas w Rembertowie?

Oceny dokonajà przede
wszystkim mieszkaƒcy Rember-
towa podczas wyborów 16 li-
stopada. Dla mnie to by∏ czas
bardzo intensywnej pracy i na-
uki. Musz´ podzi´kowaç wielu
osobom, które zupe∏nie mnie
nie znajàc, przyj´∏y mnie z du˝à
˝yczliwoÊcià i bardzo pomog∏y. Szczególnie mu-
sz´ podzi´kowaç radnym Platformy Obywatel-
skiej, bo dzi´ki nim trafi∏em do Rembertowa,
a potem codziennie s∏u˝yli radà i mobilizowali
do wyt´˝onej pracy.

Oczekiwane przez wszystkich inwestycje
drogowe: wiadukt przy ul. ˚o∏nierskiej i tunel
dla pieszych pod ul. Cyrulików nie schodzà
z ust mieszkaƒców. PrzejÊcia podziemnego
wcià˝ nie ma, korki przy stacji PKP sà. Czy ma
Pan dla czytelników jakieÊ optymistyczne in-
formacje w tej sprawie?

Tak. Jest ju˝ podpisana umowa na projekt
i budow´ przejÊcia podziemnego pod ul. Cyruli-
ków przy stacji PKP. To jeden z naszych najwi´k-

szych sukcesów. Pó∏tora roku te-
mu nawet nie marzy∏em, ˝e to
si´ uda, tymczasem w pierwszej
po∏owie 2016 roku przejÊcie b´-
dzie gotowe. Tak˝e w sprawie
przebudowy ˚o∏nierskiej sà do-
bre wiadomoÊci. Osiàgni´te zo-
sta∏o porozumienie z Instytutem
Prymasa Wyszyƒskiego, co po-
zwoli na budow´ obu wiaduk-
tów na skrzy˝owaniu Marsa
z ˚o∏nierskà. Inwestycja powin-
na ruszyç na wiosn´.

Rewolucjà dla wszystkich warszawskich
dzielnic by∏o wprowadzenie nowego systemu
gospodarowania odpadami. Jak Rembertów
sobie z tym poradzi∏? 

Jak na to, jak ogromna, systemowa by∏a to
zmiana, mam wra˝enie, ˝e uda∏a si´ ca∏kiem nie-
êle. OczywiÊcie by∏y problemy, zw∏aszcza w pierw-
szych tygodniach. StaraliÊmy si´ jak najszybciej re-
agowaç na sygna∏y o k∏opotach i obecnie odbiór
odpadów funkcjonuje sprawnie. Mieszkaƒcy wy-
kazali zresztà wielkà doz´ zrozumienia i cierpliwo-
Êci, za co chc´ im bardzo podzi´kowaç. 

W kulturze w minionym roku wiele dzia∏o
si´ dzi´ki Akademii Obrony Narodowej, cz´-
sto jest te˝ obecna na imprezach organizowa-

nych przez Dzielnic´. JakieÊ kolejne wspólne
plany na najbli˝szà przysz∏oÊç?

Wspó∏praca z AON rzeczywiÊcie uk∏ada∏a si´
Êwietnie. Koncerty, pikniki, odcinek Rajdu Bar-
bórka i Motoorkiestra Âwiàtecznej Pomocy – te
wszystkie imprezy by∏y mo˝liwe dzi´ki ˝yczliwo-
Êci w∏adz AON, a zw∏aszcza gen. Bogus∏awa Pac-
ka. Obecnie wspólnie planujemy obchody Âwi´-
ta Niepodleg∏oÊci. Mam nadziej´, ˝e ta wspó∏-
praca b´dzie kontynuowana i rozwijana.

I oczywiÊcie pytanie, którego nie mog∏abym
nie zadaç: co planuje Pan na kolejne cztery la-
ta, jeÊli nowo wybrana przez mieszkaƒców
Rembertowa Rada Dzielnicy zdecyduje o po-
wierzeniu Panu ponownie funkcji Burmistrza?

W Rembertowie jest nadal bardzo wiele do
zrobienia. Trzeba dopilnowaç realizacji inwesty-
cji, na które uda∏o nam si´ pozyskaç Êrodki –
przejÊcia podziemnego przy stacji PKP, skrzy˝o-
wania Che∏m˝yƒskiej ze Stra˝ackà i ˝∏obka przy
Cyrulików. Chc´ natomiast uniknàç sk∏adania
wielkich obietnic. Zadaniem burmistrza jest roz-
wiàzywanie problemów mieszkaƒców, a nie
snucie wielkich, ale ca∏kowicie nierealistycznych
planów. Skupienie na jasno wyznaczonych ce-
lach i dobra wspó∏praca – w Zarzàdzie Dzielnicy,
koalicji, a tak˝e z w∏adzami miasta, panià Prezy-
dent i klubem radnych PO w Radzie Warszawy
– pozwoli∏y nam w zaledwie kilkanaÊcie miesi´-
cy na zrobienie rzeczy, o których od lat tylko si´
mówi∏o. Âwiadczà o nas czyny, a nie najpi´kniej-
sze nawet pomys∏y i obietnice. Reszta jest ju˝
w r´kach wyborców.

Dzi´kuj´ za rozmow´.

Dobra wspó∏praca to podstawa
Z Burmistrzem Dzielnicy Rembertów Kacprem Pietrusiƒskim
rozmawia Hanna Kowalska

23 paêdziernika – czwartek, 
PRAGA-PÓ¸NOC
INSTYTUT MASZYN SPO˚YWCZYCH Sp. z o.o., 
ul. Jadowska 6, Praga-Pó∏noc.
11.00–15.00 Osiàgni´cia innowacyjne – NTKSE,

Stanis∏aw Popio∏ek (IMS, katedra fotowoltaiki).
12.00–16.00 Pokaz eksploatacji maszyn spo˝yw-

czych – IMS Sp. z o.o., Stanis∏aw Parafiniuk.
11.00–16.00 Kiermasz ksià˝ek ekonomiczno-

-technicznych – Ksi´garnia Ekonomiczna Kazi-
mierz Leki.

11.00–15.00 Zespó∏ Szkó∏ nr 33 z Pragi-Pó∏noc –
Arkadiusz Piankin.

MUZEUM CHLEBA ul. Jadowska 2, Praga-Pó∏noc.
11.00–15.00 Muzeum Chleba. Pokaz urzàdzeƒ

do wyrobów piekarniczych – Marian Pozorek.
(11.00 – grupy szkolne, 12.00 – grupy harcer-
skie, 13.00 – grupy studenckie, 14.00 – doro-
Êli, rodziny).

24 paêdziernika – piàtek, 
REMBERTÓW
Zwiedzanie Parku Militarnego – AON. Zbiórka
przy bramie, ul. E. Gierczak przed Domem Stu-
denckim „Partyzant”: 

11.00–12.00 Grupy: m∏odzie˝owa i harcerskie.
12.15–13.15 Grupa doros∏ych i m∏odzie˝y aka-

demickiej.
13.15–14.15 Grupa doros∏ych i m∏odzie˝y aka-

demickiej.
12.00–14.00 Pokaz produkcji i technologii na-

kryç g∏owy (Porthos, I p.).
12.00–16.00 Kiermasz nakryç g∏owy – Manu-

faktura Kapeluszy PORTHOS.
13.00–15.00 Oferta OÊrodka Pomocy Spo∏ecz-

nej. Wzmocnienie potencja∏u dzielnicy (Por-
thos) – Tomasz Grabowski.

15.00–16.30 Spotkanie ze Stanis∏awem Popio∏-
kiem, kandydatem na radnego Miasta Sto∏ecznego
Warszawy (Porthos, parter – warsztat/sala teatru).

25 paêdziernika – sobota, 
REMBERTÓW
11.00–15.00 
Indywidualne zwiedzanie Parku Militarnego – AON
Osiàgni´cia innowacyjne – NTKSE, Stanis∏aw

Popio∏ek (Porthos, parter).
Muzeum Naparstków (Porthos, I p.).
Kiermasz ksià˝ek ekonomiczno-technicznych

(Porthos, parter). Promocja ksià˝ki pt. „Analiza
i ocena konkurencji na samochodowym rynku
us∏ug transportowych” – Ksi´garnia Ekonomicz-
na Kazimierz Leki.

11.45–13.00  „Logistyka transportowa w Pol-
sce – aspekty strategii transportu samocho-
dowego” (Porthos, I p.) – prelekcja OW SIMP
– Tadeusz Turek, NTKSE – Stanis∏aw Popio∏ek.

15.00–16.30 „Strategia rozwoju woj. mazo-
wieckiego oraz pobudzanie aktywnoÊci go-
spodarczej, podnoszenie konkurencyjnoÊci
i innowacyjnoÊci” (Porthos, I p.) – Urzàd Mar-
sza∏kowski, dyr. K. Kr´˝lewicz.

12.00–16.00 Kiermasz nakryç g∏owy – Manu-
faktura Kapeluszy PORTHOS.

13.00–16.00 Kiermasz i technika haftu kompu-
terowego (Porthos, I p.) – Studio AHA Wojciech
Szczerba.

16.00 Pokaz mody z wystawà:
„Pothos w stylu m´skim – Kapelusz Jacksona”
(Porthos, parter) – Czes∏aw Czapliƒski. 
GoÊcie specjalni: studenci Uniwersytetów Trze-
ciego Wieku.

DZIELNICOWE DNI TECHNIKI
Instytut Maszyn Spo˝ywczych Sp. z o.o., Akademia Obrony Narodowej – Park
Militarny, Muzeum Chleba, Naukowo Technologiczny Klaster Samochodów Eko-
logicznych, Muzeum Naparstków – ul. E. Gierczak 24, Manufaktura Kapeluszy
PORTHOS – ul. E. Gierczak 24, Zespó∏ Szkó∏ nr 33 i OW SIMP serdecznie zaprasza-
jà na wyjàtkowe wydarzenie, które uczyni technik´ i nauk´ bardziej przyst´pnà.
Ciekawe prelekcje, pokazy i kiermasze zapewnià mi∏o i interesujàco sp´dzony
czas. „WiadomoÊci Sàsiedzkie” sprawujà patronat medialny nad wydarzeniem.
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JesteÊ dzia∏aczem organizacji pozarzàdowej albo
mieszkaƒcem Rembertowa? Chcesz mieç wp∏yw
na kszta∏t bud˝etu partycypacyjnego w naszej
dzielnicy? Zg∏oÊ si´ do Zespo∏u ds. bud˝etu
partycypacyjnego w dzielnicy Rembertów.
Bud˝et partycypacyjny to proces, w trakcie

którego mieszkaƒcy decydujà o wydatkowaniu
cz´Êci bud˝etu dzielnicy: zg∏aszajà projekty, dys-
kutujà nad nimi, a potem oddajà na nie swój
g∏os. Zespó∏ ten b´dzie mia∏ za zadanie wypraco-
wanie zasad bud˝etu partycypacyjnego w dziel-
nicy na rok 2016 oraz b´dzie monitorowa∏
i wspiera∏ wdro˝enie tego procesu w dzielnicy.

W sk∏ad zespo∏u wejdzie: 6 mieszkaƒców,
5 przedstawicieli organizacji pozarzàdowych,

radni dzielnicowi (po 1 z ka˝dego klubu), do
5 radnych dzielnicowych i 4–5 urz´dników wska-
zanych przez burmistrza. Prace zespo∏u potrwajà
najpóêniej do po∏owy wrzeÊnia 2015 roku. B´-
dzie to co najmniej 14 spotkaƒ. 

Aby zg∏osiç si´ do zespo∏u, nale˝y przyjÊç na
spotkanie:

SPOTKANIE DLA PRZEDSTAWICIELI 
ORGANIZACJI POZARZÑDOWYCH
22.10.2014, godz. 18.00, sala kolumnowa
(I pi´tro), Urzàd Dzielnicy Rembertów m.st.
Warszawy, al. gen. A. ChruÊciela 28

Je˝eli zg∏osi si´ wi´cej ni˝ 5 przedstawicieli or-
ganizacji pozarzàdowych, wybiorà oni spoÊród

siebie 5 osób. Uwaga: jedna organizacja mo˝e
byç reprezentowana przez jednego przedstawi-
ciela, który nie jest radnym.

SPOTKANIE DLA MIESZKA¡CÓW
23.10.2014, godz. 18.00, sala kolumnowa
(I pi´tro), Urzàd Dzielnicy Rembertów m.st.
Warszawy, al. gen. A. ChruÊciela 28

SpoÊród zg∏oszonych mieszkaƒców na otwar-
tym spotkaniu wylosowanych zostanie 6 osób.
JeÊli zg∏osi si´ 6 lub mniej mieszkaƒców, wszyst-
kie te osoby wejdà w sk∏ad zespo∏u. Osoby, które
chcà reprezentowaç mieszkaƒców, nie mogà byç
równoczeÊnie radnymi lub osobami zwiàzanymi
z organizacjami pozarzàdowymi wybranymi na
spotkaniu dla organizacji pozarzàdowych. 

Wi´cej informacji na stronie: 
www.twojbudzet.um.warszawa.pl.

èród∏o: www.rembertow.waw.pl

Od wielu lat s∏ysza∏em o potrzebie budowy
ogólnodost´pnego boiska pi∏karskiego dla
mieszkaƒców Rembertowa – i tak naprawd´ na
tym si´ koƒczy∏o. Ka˝dy si´ z tym zgadza∏, ale jak
przychodzi∏o co do czego, konkretów nie by∏o.

Wszystko zacz´∏o si´ w roku 2011. Wspólnie
z grupà radnych dzielnicy (PO) zacz´liÊmy dzia∏aç
w celu uzyskania dodatkowych Êrodków na bu-
dow´ boiska. Dzia∏a∏ wówczas program rzàdowy
„Moje Boisko – Orlik 2012”. SàdziliÊmy, i˝ uda
nam si´ przekonaç ówczesny Zarzàd Dzielnicy
i radnych do tego pomys∏u. Niestety odbiliÊmy si´
jak od Êciany. Wi´kszoÊç dzielnic m.st. Warszawy
ju˝ mia∏a tego typu boiska – my nie! Pewnie za-
dajecie sobie pytanie dlaczego? Nie wiem, nadal
nie potrafi´ sobie na to pytanie odpowiedzieç.

Nie odpuÊciliÊmy. PostanowiliÊmy walczyç.
ZbieraliÊmy podpisy pod petycjà o budow´ bo-
iska pi∏karskiego. W krótkim czasie zebraliÊmy
ponad 800 podpisów samych mieszkaƒców

Rembertowa. Niestety nawet z takim poparciem
nie uda∏o nam si´ przekonaç ówczesnych w∏adz
dzielnicy chocia˝ do z∏o˝enia wniosku do progra-
mu „Moje Boisko – Orlik 2012”.

Póêniej, w 2012 roku, Dzielnica Rembertów
pierwszy raz od bardzo dawna nie organizowa∏a
nawet turnieju pi∏karskiego. Byç mo˝e aby nie po-
kazywaç, jak potrzebna jest tego typu inwestycja.
Wzi´liÊmy sprawy w swoje r´ce. Od 2013 roku
organizujemy coroczne turnieje pi∏karskie w Rem-
bertowie. Odby∏y si´ ju˝ cztery, w tym dwa halo-
we i dwa na boiskach
otwartych, które ∏àcz-
nie zgromadzi∏y ponad
500 uczestników. Po-
wsta∏a wspólnota, któ-
rej przyÊwieca jeden
cel – mo˝liwoÊç grania
na ogólnodost´pnym
boisku pi∏karskim. 

W roku 2013 w koƒcu nam si´ uda∏o! Nastà-
pi∏ prze∏om. Zmieni∏ si´ Zarzàd Dzielnicy Rember-
tów. Zmieni∏o si´ podejÊcie do boiska pi∏karskie-
go! W chwili obecnej budowa boiska pi∏karskie-
go i budynku sanitarnego jest na ukoƒczeniu!
Ju˝ nied∏ugo spe∏ni si´ nasze marzenie o boisku.

Jednak na tym nie poprzestajemy. B´dziemy da-
lej walczyç o udogodnienia do uprawiania sportu
w zakresie innych dyscyplin. Czas, aby Rembertów
przesta∏ byç czarnym punktem na mapie imprez
sportowych w Warszawie. Bo Rembertów to te˝
Warszawa!

Grzegorz Portasiewicz
mieszkaniec Rembertowa

przewodniczàcy Zarzàdu Osiedla 
Stary Rembertów

Pomimo sprzeciwu, na przekór
wszystkim – boisko powsta∏o

co zawiera i jak przyrzàdziç cymes, czulent, kny-
szes, mieli okazj´ przyjrzeç si´, jak powstaje hu-
mus, i spróbowaç tej popularnej w wielu kra-
jach potrawy. Prezentacj´ kultury prowadzi∏a
Natalia Andrzejewska z Muzeum Historii ˚ydów
Polskich, która opowiada∏a o niezwyk∏ej podró-
˝y po Izraelu, pokazujàc przepi´kne fotografie
budowli i krajobrazów. 

Nast´pne spotkanie z cyklu ju˝ 22 paêdzierni-
ka. Tym razem tajniki kuchni indyjskiej b´dzie
odkrywa∏ przed nami szef sieci restauracji indyj-
skich w Polsce „Genesh” Tapinder Sharma.

Ponadto w ramach Rembertowskiej Inicjatywy
Kulturalnej 15 paêdziernika odby∏ si´ „Rember-

towski Piknik Naukowy”, na którym dzieci i m∏o-
dzie˝ sami prezentowali w∏asne naukowe ekspery-
menty, których si´ nauczyli podczas warsztatów.

17 paêdziernika ruszy∏a „Streetartowa Akade-
mia Seniora” – warsztaty dla seniorów i m∏odzie-
˝y z artystà multimedialnym zajmujàcym si´ pro-
jektowaniem przestrzeni publicznej, wyk∏adowcà
warszawskiej ASP Zbigniewem Sikorà, przygoto-
wujàce do realizacji muralu w Rembertowie. 

Tego samego dnia odby∏o si´ te˝ „Performa-
tywne tworzenie bajek”, które poprowadzili
artyÊci z grupy „Studnia O” z towarzyszeniem
afrykaƒskiego muzyka Gasparga Conde, mistrza
sztuki gry na b´bnach i tradycyjnej muzyki afry-
kaƒskiej, w ramach projektu „Opowiem Wam
Bajki”, którego celem jest nagranie audiobooka
z bajkami o Rembertowie. 

Mi∏oÊnicy rocka 18 paêdziernika wzi´li
udzia∏ w projekcie „Rockowi Taperzy” –
warsztatach prowadzonych przez Tomasza Bu-
dzyƒskiego, legendarnego wokalist´ zespo∏u
Armia i zaprzyjaênionych muzyków. Fina∏em
warsztatów by∏o wspólne rockowe taperowa-
nie do wybranego przez uczestników zaj´ç nie-
mego filmu. 

A przed nami – 29 paêdziernika w ramach
projektu „Opowiem Wam Bajki” spotkanie ze
znanym i lubianym lektorem radiowym i telewi-
zyjnym Andrzejem Krusiewiczem.

Na wszystkie wydarzenia wst´p wolny! Ser-
decznie zapraszamy! Szczegó∏y na stronie:
www.dkrembertow.waw.pl.

Dom Kultury „Rembertów”

LECZENIE BÓLU
ul. Widok 10
Warszawa-Śródmieście

gabinet lekarski

 www.leczeniebolu.waw.plmożliwość wizyt domowych

zapisy i informacje:

tel. 730 266 030

Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014 ruszy∏a pe∏nà parà!
Ciàg dalszy artyku∏u z I str. ok∏adki

REKL AMA

Trwa nabór do Zespo∏u ds. bud˝etu
partycypacyjnego w dzielnicy Rembertów!
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Serdecznie witamy i chcemy si´ Paƒstwu
przedstawiç. UKS Mors to stowarzyszenie non
profit, za∏o˝one i prowadzone przez grup´ rodzi-
ców dzia∏ajàcych na rzecz dzieci i m∏odzie˝y
w Warszawie. Obecnie dzia∏ania te koncentrujà
si´ w dzielnicach: Weso∏a, Rembertów i Wawer. 

Nasz program nauki i doskonalenia p∏ywania
realizujemy na trzech obiektach: Aqua Park We-
solandia, OSiR Wawer i AON Rembertów. 

Od kilku lat prowadzimy systematyczny nabór
do sekcji p∏ywackich na ró˝nych poziomach. Na-
si uczestnicy to uczniowie szkó∏ podstawowych,
gimnazjów i liceów z tego terenu. Kochajà p∏y-
wanie, poÊwi´cajà na zaj´cia swój wolny czas,
motywujà si´ do wysi∏ku, cieszà si´ z osiàgni´ç. 

Zaanga˝owanie trenerów, ich wiedza i umiej´t-
noÊci w po∏àczeniu z aktywnoÊcià i pracowitoÊcià
uczestników da∏y doskona∏e efekty. Pozwoli∏y na
wy∏onienie grupy dzieci, która sta∏a si´ podstawà
sekcji p∏ywania sportowego. Obecnie w sekcji
sportowej p∏ywa 11 zawodników z licencjami za-
wodniczymi PZP, regularnie startujàcych w zawo-
dach rangi okr´gowej i ogólnopolskiej. Wielu
z nich systematycznie doskonali styl, poprawia
swoje wyniki ˝yciowe i staje na najwy˝szym po-
dium, zdobywajàc medale i wyró˝nienia. 

Doskona∏e warunki fizyczne i systematyczne
treningi zaowocujà u wielu z nich osiàgni´ciem
poziomu mistrzostwa sportowego i byç mo˝e

spe∏ni si´ ich marzenie o starcie na Olimpia-
dzie w Tokio w 2020 r. Te marzenia mobilizu-
jà ich do ci´˝kiej i wytrwa∏ej pracy na trenin-
gach, a nas, rodziców, do dzia∏ania nad roz-
wojem klubu. Pragniemy stworzyç im jak
najlepsze warunki do rozwijania ich talentu
i doskonalenia umiej´tnoÊci p∏ywania. 

Licznà grup´ w klubie stanowià obecnie
dzieci, które dopiero rozpoczynajà swojà
przygod´ z p∏ywaniem. To dla nich zosta∏y
stworzone dwie kolejne sekcje: nauki p∏ywa-
nia i doskonalenia p∏ywania. 

Umiej´tnoÊç p∏ywania pozwoli zapobiec wie-
lu tragediom w czasie letniego wypoczynku.

W tym miejscu chcielibyÊmy bardzo serdecz-
nie podzi´kowaç kierownictwu obiektów spor-
towych Akademii Obrony Narodowej w Rem-
bertowie, Aqua Parku Wesolandia w Weso∏ej
i OÊrodka Sportu i Rekreacji Wawer za udzielo-
nà pomoc, wsparcie i zrozumienie okazane m∏o-
dym sportowcom i ich rodzicom. Bez ich ˝yczliwoÊci
i wspó∏pracy nie by∏aby mo˝liwa realizacja ambit-
nych planów szkoleniowych na rok 2014/2015.

Nasz program szkoleniowy przewiduje rów-
nie˝ udzia∏ dzieci w intensywnych treningach
ogólnorozwojowych i p∏ywackich na organizo-
wanych przez stowarzyszenie zgrupowaniach
sportowych i obozach.

Serdecznie zapraszamy wszystkich rodziców,
którzy chcà zaszczepiç u swojego dziecka zami-
∏owanie do sportu, do odwiedzenia naszej stro-
ny www.uksmors.pl, bo my nie tylko najlepiej
p∏ywamy.

Zarzàd UKS MORS
Tomasz Rudnicki, Grzegorz Szredziƒski, 

Ewa Pacholczyk

Kto to? To my, UKS MORS!

20 paêdziernika o godz. 17.00 w gmachu biblioteki przy ul. Gaw´dzia-
rzy 8 odby∏o si´ spotkanie z m∏odymi artystami, którzy wykonali unikal-
ne projekty murali dla naszej dzielnicy. Przybyli na miejsce wydarzenia
goÊcie mieli okazj´ nie tylko obejrzeç projekty murali, ale tak˝e wys∏u-
chaç minirecitalu duetu Ol – Tans, w którego sk∏ad wchodzà El˝bieta Zi-
tans – wokal i Mateusz Olejnik – piano. W wykonaniu tej dwójki us∏y-
szeliÊmy standardy jazzowe, piosenki pop oraz Êwiatowe evergreeny
w ciekawych aran˝acjach. Na zakoƒczenie spotkania Urzàd Dzielnicy
Rembertów mia∏ dla wszystkich odwiedzajàcych s∏odkà niespodziank´,
równie˝ w cz´Êci nawiàzujàcà do tematyki wystawy. 

Wystaw´ projektów murali przeznaczonych na po∏udniowà Êcian´ bu-
dynku rembertowskiego ratusza mo˝na oglàdaç do 7 listopada w Biblio-
tece Publicznej im. Jana Paw∏a II. Autorami prac sà studenci i doktoranci
Wydzia∏u Malarstwa Akademii Sztuk Pi´knych. 

Ta nietuzinkowa wystawa jest efektem wspó∏pracy Dzielnicy Rember-
tów z Akademià Sztuk Pi´knych w Warszawie, zawartej na mocy porozu-
mienia pomi´dzy w∏adzami dzielnicy i uczelni wy˝szej. Do maja powsta-
wa∏y prace, majàce nawiàzywaç do tradycji Rembertowa. ArtyÊci odwie-
dzali dzielnic´, rozmawiali z jej mieszkaƒcami, by zebraç jak najwi´cej
niezb´dnych informacji i znaleêç inspiracj´. Tak te˝ powsta∏y 22 prace,
które wzi´∏y udzia∏ w konkursie o miano najlepszej. DziÊ wszystkie pro-
jekty mo˝emy oglàdaç w rembertowskiej bibliotece. 

Podczas trwania wystawy tak˝e mieszkaƒcy Rembertowa majà okazj´
wypowiedzieç si´ na temat prac i zag∏osowaç na swój ulubiony projekt. G∏o-
sy mo˝na oddawaç w sali wystawowej biblioteki. Wystarczy wrzuciç g∏os do
urny, by po zakoƒczeniu wystawy wziàç udzia∏ w losowaniu nagrody nie-
spodzianki, ufundowanej przez Urzàd Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy. 

Wydzia∏ Kultury i Promocji Dzielnicy Rembertów

Mural dla Rembertowa
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Warszawa-Weso∏a, ul. JEèDZIECKA 21 F, lok. 13
tel. sekretariat 22 401 05 00 (w godz. 1000–1800)

kom. 602 67 89 51 lub 509 980 390
przedszkolekubus@op.pl, www.przedszkolekubus.pl

Przedszkole za darmo przez ca∏y rok szkolny wraz z wy˝ywieniem i zaj´ciami dodatkowymi. 
Realizujemy projekt unijny z Europejskiego Funduszu Spo∏ecznego dla dzieci, które nie uczestniczy∏y 

w wychowaniu przedszkolnym, dla rodzin ˝yjàcych poni˝ej minimum socjalnego, dla opiekunów samotnie
wychowujàcych dzieci, dla dzieci z wadami postawy i problemami logopedycznymi.

Brytyjscy psychologowie z Oxford Brookes University dowo-
dzà, ˝e Êpiewanie w chórze podnosi poziom dobrego samo-
poczucia i zadowolenia z ˝ycia. Z doÊwiadczenia wiemy, ˝e to
prawda. Wp∏ywa te˝ pozytywnie na relacje z innymi ludêmi, da-
je satysfakcj´ z coraz lepszego wykonywania utworów i dawania
swoim Êpiewem radoÊci innym. No i samo Êpiewanie w grupie,
tworzenie razem mi∏ej dla ucha harmonii jest takie przyjemne!

S∏owem wszystko przemawia za tym, ˝ebyÊ do nas do∏àczy∏ :-).
Serdecznie zapraszamy wszystkich, którzy lubià Êpiewaç

(szczególnie g∏osy m´skie!), na próby chóru Parafii Najczystsze-
go Serca Maryi przy pl. Szembeka. Próby odbywajà si´ w ka˝dy
wtorek o 19.30 na plebanii (budynek naprzeciwko koÊcio∏a przy
ul. Ch∏opickiego).

Dyrygent i chórzyÊci Cor Mariae

Dom Kultury „Rembertów”
al. Komandosów 8, tel. 22 611 96 87

domkultury.rembertow@wp.pl
www.dkrembertow.waw.pl

15–31.10.2014 r. w godz. 10.00–20.00
Wystawa fotograficzna Andrzeja Seta pt. „War-
szawa nocà”.

22.10.2014 r. (Êroda) w godz. 18.00–19.30
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”
„Bliskie spotkania z kulturà i kuchnià ró˝-
nych stron Êwiata – kuchnia indyjska”. Spo-
tkanie kulinarne poprowadzi szef sieci restauracji
indyjskich w Polsce „Ganesh” Tapinder Sharma

23.10.2014 r. (czwartek), godz. 15.00
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”
„Happy Rembertów” – warsztaty animacji
filmowej dla m∏odzie˝y licealnej z re˝yserkà
Magdà Bryll przygotowujàce do realizacji tele-
dysku (zapisy). 

24.10.2014 r. (piàtek) w godz. 11.00–14.00
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”
„Streetartowa Akademia Seniora” – warsz-
taty dla seniorów i m∏odzie˝y ze Zbigniewem
Sikorà, artystà multimedialnym zajmujàcym si´
projektowaniem przestrzeni publicznej, wyk∏a-
dowcà warszawskiej ASP – przygotowujàce do
realizacji muralu (zapisy). 

29.10.2014 r. (Êroda), godz. 17.00
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”
Spotkanie z lektorem radiowym i telewizyjnym
Andrzejem Krusiewiczem w ramach projektu
„Opowiem Wam Bajki”

30.10.2014 r. (czwartek), godz. 15.00
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”
„Happy Rembertów” – warsztaty monta˝u
filmowego dla m∏odzie˝y licealnej z re˝yserkà
Karolinà Bielawskà przygotowujàce do realiza-
cji teledysku (zapisy). 

31.10.2014 r. (piàtek) w godz. 11.00–14.00
„Rembertowska Inicjatywa Kulturalna 2014”

„Streetartowa Akademia Seniora” – warszta-
ty dla seniorów i m∏odzie˝y ze Zbigniewem Siko-
rà – przygotowujàce do realizacji muralu (zapisy). 

Dom Kultury „Wygoda”
ul. Koniecpolska 14, tel. 22 812 06 33

dkwygoda@op.pl

6.10–28.11.2014 r. w godz. 14.30–19.00 
Wystawa fotograficzna pt.: „Santo Subito –
Jan Pawe∏ II”. Autor zdj´ç: Marek Krupa. Sce-
nariusz i realizacja: Aleksander Za∏´ski.

13.10–31.10.2014 r. w godz. 14.00–19.30 
Wystawa prac plastycznych uczestników sekcji
plastycznej pt.: „Jesienne inspiracje”.

23.10.2014 r. i 30.10.2014 r. (czwartki) 
w godz. 17.00–18.00 i 18.15–19.15 

Cykl warsztatów ceramicznych dla dzieci.
Obowiàzujà zapisy w sekretariacie. Liczba
miejsc ograniczona.

N A J B L I ˚ S Z E  W Y D A R Z E N I A  K U LT U R A L N E

CHÓR COR MARIAE ZACZYNA NOWY SEZON!

REKL AMA

MATERIA Y̧ ORGANIZATORÓW. Redakcja nie ponosi odpowiedzialnoÊci za zmiany terminów (w tym odwo∏anie) wydarzeƒ dokonane po opublikowaniu programu imprez na naszych ∏amach.
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W Êrod´ 8 paêdziernika mieszkaƒcy Rembertowa,
Wawra, Weso∏ej i Pragi-Po∏udnie licznie odwiedzili
Centrum Promocji Kultury przy ul. Podskarbiƒskiej 2,
gdzie odby∏a si´ druga ju˝ otwarta debata spo∏eczna
w ramach rzàdowego programu „Razem bezpiecz-
niej”, poÊwi´cona bezpieczeƒstwu w wy˝ej wymie-
nionych dzielnicach. Mieszkaƒcy mogli si´ podzieliç
swoimi uwagami z przedstawicielami w∏adz samo-
rzàdowych i s∏u˝b porzàdkowych, a tak˝e wys∏uchaç
podsumowania dzia∏aƒ z ostatniego czasu w zakre-
sie bezpieczeƒstwa prowadzonych przez organy do
tego powo∏ane. Z tej wymiany informacji wy∏ania∏
si´ obraz aktualnych potrzeb i zagro˝eƒ w naszych
dzielnicach, a tak˝e sposobów odpowiadania na nie. 

WÊród zaproszonych goÊci, panelistów debaty,
znaleêli si´ Prezydent m.st. Warszawy Hanna Gron-
kiewicz-Waltz, Wojewoda Mazowiecki Jacek Ko-
z∏owski, Komendant Sto∏eczny Policji insp. Micha∏
Domaradzki, Komendant Stra˝y Miejskiej m.st. War-
szawy Zbigniew Leszczyƒski, Dyrektor Biura Bezpie-
czeƒstwa i Zarzàdzania Kryzysowego Urz´du m.st.
Warszawy Ewa Gawor, Burmistrz Dzielnicy Praga-
-Po∏udnie Tomasz Kucharski, Burmistrz Dzielnicy
Wawer Jolanta Koczorowska, Zast´pca Burmistrza
Dzielnicy Rembertów Józef Melak, Burmistrz Dziel-
nicy Weso∏a Edward K∏os, Komendant Rejonowy
Policji Warszawa VII podinsp. Jaros∏aw Misztal oraz
Naczelnik VII Oddzia∏u Terenowego Stra˝y Miejskiej
Marek Kubicki. Moderatorem debaty by∏ m∏. insp.
Piotr Idzikowski, Naczelnik Wydzia∏u Prewencji Ko-
mendy Sto∏ecznej Policji.

Przebieg debaty t∏umaczony by∏ na j´zyk migo-
wy, a na stronie bezpiecznawarszawa.pl internauci
mogli obejrzeç relacj´ na ˝ywo z tego spotkania.

Jako pierwsza g∏os zabra∏a Prezydent m.st. War-
szawy. Przypomnia∏a o spotkaniu w tej sali sprzed
pó∏tora roku i omówi∏a realizacj´ postulatów z po-
przedniej debaty. We wszystkich debatach otwar-
tych warszawiacy zg∏osili dotàd 287 spraw, z któ-
rych do tej pory za∏atwiono 234. Realizacja innych
postulatów wcià˝ trwa. Pani Prezydent przypomnia-
∏a, ˝e mieszkaƒcy prawobrze˝nej Warszawy zwraca-
jà si´ g∏ównie z problemami dotyczàcymi istniejàcej
infrastruktury i bezpieczeƒstwa ruchu drogowego.
Regularnie zg∏aszane sà te˝ proÊby o zwi´kszenie
liczby patroli policyjnych i stra˝y miejskiej w newral-
gicznych rejonach. Pani Prezydent przytoczy∏a wyni-
ki badaƒ, zgodnie z którymi 66 proc. mieszkaƒców
Pragi-Po∏udnie, Rembertowa, Wawra i Weso∏ej czu-
je si´ bezpiecznie w Êcis∏ej okolicy swego miejsca
zamieszkania, a 67 proc. w ca∏ej dzielnicy. – To do-
bry wynik, ale nie znaczy, ˝e nie chcielibyÊmy go po-
prawiç – powiedzia∏a na zakoƒczenie.

Kolejnym mówcà by∏ Komendant Sto∏eczny Poli-
cji insp. Micha∏ Domaradzki. Przypomnia∏, ˝e pro-
jekt otwartych debat i spotkaƒ z mieszkaƒcami
dzielnic pojawi∏ si´ kilka lat temu jako efekt pracy
warszawskiej policji nad znalezieniem i wypraco-
waniem lepszej formu∏y komunikowania si´ ze spo-
∏eczeƒstwem. D∏uga praca w policji skutkuje zwykle
rutynowym podejÊciem do wszelkich problemów,
a dopiero ˝ywy kontakt z obywatelami mo˝e to
zmieniç. Mówi∏ te˝ o pozytywnych skutkach powta-
rzalnoÊci takich debat, bo zmuszajà one uczestni-
ków do zdania relacji mieszkaƒcom z podj´tych
wczeÊniej zobowiàzaƒ. Omówi∏ dzia∏ania policji od
czasu ostatniej debaty. Dane liczbowe wskazujà, ˝e
nastàpi∏a wyraêna poprawa w zakresie bezpieczeƒ-

stwa mieszkaƒców i spo∏ecznego zaufania wobec
dzia∏aƒ funkcjonariuszy policji. Inspektor Doma-
radzki przypomnia∏ najwi´ksze bolàczki prawo-
brze˝nej Warszawy: nadu˝ywanie zbyt ∏atwo do-
st´pnego alkoholu i zwiàzane z tym wykroczenia
drogowe oraz zak∏ócenia komfortu ˝ycia mieszkaƒ-
ców. Przyzna∏, ˝e tych problemów nie uda∏o si´ do
koƒca rozwiàzaç, ale zagwarantowa∏ zebranym, ˝e
podleg∏e mu s∏u˝by reagowaç b´dà na ka˝de zg∏o-
szenie. Przypomnia∏, ˝e dzi´ki wspó∏pracy z w∏adza-
mi miasta uda∏o si´ na prawym brzegu op∏aciç pra-
c´ ponad pó∏tora tysiàca policyjnych patroli po-
nadnormatywnych.

Nast´pnie moderator odda∏ g∏os mieszkaƒcom
poszczególnych dzielnic i osiedli. Poruszane tematy
by∏y zró˝nicowane. Na wiele pytaƒ wyczerpujàco
odpowiada∏a obecna na spotkaniu Gra˝yna Len-
dzion, Dyrektor Zarzàdu Dróg Miejskich. Cz´Êç py-
taƒ kierowano wprost do burmistrzów, policji i stra-
˝y miejskiej. Dotyczy∏y na ogó∏ bezpieczeƒstwa
w ruchu drogowym, a tak˝e bezpieczeƒstwa
w miejscu zamieszkania.

Dyskutowano o problemie przemocy w rodzinie,
bardzo delikatnym i wymagajàcym taktownego, lecz
zdecydowanego dzia∏ania. Podczas tego fragmentu
debaty wojewoda Koz∏owski pozytywnie oceni∏ do-
bre praktyki stosowane przez pracowników OÊrod-
ków Pomocy Spo∏ecznej i policji. Przypomnia∏ tak˝e
o istnieniu dzielnicowych zespo∏ów interdyscyplinar-
nych, zajmujàcych si´ problemem przemocy w rodzi-
nie, i procedurze Niebieskiej Karty, której wprowa-
dzenie daje coraz wi´cej pozytywnych efektów.

Mieszkaƒców niepokoi∏a równie˝ kwestia zda-
rzajàcych si´ cz´sto w godzinach wieczornych na-
paÊci grupek wyrostków i bandytów na obywateli.
Komendant Rejonowy Policji i przedstawiciele Stra-
˝y Miejskiej skrupulatnie notowali wymienione
przez mieszkaƒców rejony, m.in. ronda Wiatraczna
czy ulic Kinowej i Zbaraskiej.

D∏ugà dyskusj´ wywo∏a∏ problem standardów bu-
dowy Êcie˝ek rowerowych i bezpieczeƒstwa rowe-
rzystów, korzystajàcych z takich arterii jak Wa∏ Mie-
dzeszyƒski. Jeden z mieszkaƒców Goc∏awia postulo-
wa∏ zainstalowanie luster, które pomog∏yby
rozwiàzaç niektóre problemy na skrzy˝owaniach.
Okaza∏o si´ jednak – co potwierdzi∏a pani dyrektor
ZDM, policjant z drogówki i niektórzy uczestnicy ru-
chu drogowego – ˝e lustra sà bardzo niebezpiecz-
nym rozwiàzaniem, od którego ju˝ si´ odchodzi. Nie
zmniejszajà one liczby wypadków, wr´cz przeciwnie,
gdy˝ powodujà zbyt subiektywny obraz sytuacji na
skrzy˝owaniu. Innà poruszonà kwestià by∏ problem
z rowerzystami na chodnikach nieposiadajàcych wy-
dzielonego pasa Êcie˝ki rowerowej. Stra˝nicy miejscy
i policjanci majà na to zwróciç wi´kszà uwag´. 

W goràcej, ale konstruktywnej dyskusji poruszo-
no temat ekopatroli Stra˝y Miejskiej, które pomaga-
jà rozwiàzywaç problemy ze zwierz´tami (komen-
dant Leszczyƒski obieca∏ zwi´kszyç liczb´ ich funk-
cjonariuszy).

Du˝e zainteresowanie wywo∏a∏a dyskusja o kry-
tycznej sytuacji z parkowaniem na Saskiej K´pie.
Prezydent Hanna Gronkiewicz-Waltz obieca∏a, i˝ wy-
konana zostanie kompleksowa analiza organizacji
ruchu drogowego na tym osiedlu i byç mo˝e zosta-
nie tam rozszerzony obszar p∏atnego parkowania
z ulgami dla sta∏ych mieszkaƒców. Poinformowa∏a,
˝e nie rozwa˝a na razie wprowadzenia specjalnych

op∏at za wjazd autem do ÊródmieÊcia. Rozmawiano
tak˝e o problemach w ruchu drogowym w Rember-
towie, o ulicach gruntowych w RadoÊci, o australij-
skim pomyÊle akcji „Bezpieczny dom” wspomagajà-
cej walk´ z pedofilià, o niebezpiecznym skrzy˝owa-
niu ulic Grochowskiej i Terespolskiej – tu˝ przed
budynkiem Urz´du Dzielnicy Praga-Po∏udnie.

Debat´ podsumowa∏ Wojewoda Mazowiecki Ja-
cek Koz∏owski, który podkreÊli∏ wag´ spotkaƒ ze
spo∏eczeƒstwem, a tak˝e odniós∏ si´ do poszczegól-
nych g∏osów, zapewniajàc, ˝e wszystkie uwagi zo-
stanà szczegó∏owo przeanalizowane i przyj´te do
dalszej realizacji zgodnie z kompetencjami poszcze-
gólnych s∏u˝b i instytucji. Zwróci∏ uwag´ na subiek-
tywne postrzeganie bezpieczeƒstwa, szczególnie
istotne w tych momentach, gdy statystyki przeczà
odczuciom mieszkaƒców. Dzi´ki debatom mo˝na
ten problem rozwiàzaç. PodkreÊli∏, ˝e uda∏o si´ za-
∏atwiç wiele problemów zg∏oszonych podczas
pierwszej debaty, co nazwa∏ sukcesem projektu de-
bat otwartych. Wojewoda z satysfakcjà wskaza∏ na
istotny efekt pracy nad bezpieczeƒstwem w woje-
wództwie mazowieckim, jakim jest bez wàtpienia
systematyczny spadek liczby ofiar Êmiertelnych wy-
padków drogowych. – OczywiÊcie, tegoroczne 264
ofiary wypadków to wcià˝ o 264 osoby za du˝o, ale
jednoczeÊnie jest to zaledwie po∏owa ofiar z lat
ubieg∏ych. Uwa˝am, ˝e wiele dobrego robià w tym
wzgl´dzie fotoradary – podkreÊli∏.

G∏os zabra∏a te˝ Dyrektor Biura Bezpieczeƒstwa
i Zarzàdzania Kryzysowego Urz´du m.st. Warszawy
Ewa Gawor, uczulajàc zebranych na pojawiajàce si´
ostatnio pomys∏y oszustów, którym nie wystarczy ju˝
metoda „na wnuczka”, ale si´gajà po bardziej wyra-
finowane sposoby, np. zwiàzane z numerem 112.
Podajàc si´ za operatora tego numeru, informujà
swoje potencjalne ofiary np. o wypadku kogoÊ bli-
skiego i o tym, ˝e za chwil´ pojawi si´ ktoÊ po pie-
niàdze niezb´dne na ratowanie poszkodowanego.

Przybyli na debat´ mieszkaƒcy prawobrze˝nych
dzielnic mogli w holu CPK wype∏niç ankiet´ i zapo-
znaç si´ ze sprawozdaniem dotyczàcym stopnia re-
alizacji wniosków z poprzedniej debaty spo∏ecznej.
Przedstawiciele urz´dów dzielnic, policjanci i stra˝-
nicy miejscy przygotowali równie˝ stoliki informa-
cyjno-konsultacyjne, gdzie mo˝na by∏o porozma-
wiaç o konkretnych problemach z pracownikami
i funkcjonariuszami, wziàç od nich dane kontakto-
we i otrzymaç materia∏y informacyjne oraz intere-
sujàce gad˝ety.

Jak przekonali si´ uczestnicy Êrodowej debaty,
do realizacji wszystkich zadaƒ zwiàzanych z popra-
wà bezpieczeƒstwa mieszkaƒców potrzebne jest
wspó∏dzia∏anie ró˝nych s∏u˝b, instytucji, a tak˝e in-
dywidualnych osób, które chocia˝by poprzez infor-
macj´ o zagro˝eniu mogà przyczyniç si´ do jego li-
kwidacji. Na takie sygna∏y policjanci i stra˝nicy
miejscy, a tak˝e urz´dnicy oczekujà nie tylko w dniu
debaty. Mo˝na je przekazywaç w ka˝dym terminie:
dy˝urnemu Policji, dzielnicowym, e-mailowo czy
telefonicznie – nawet anonimowo. Dost´pna dla
mieszkaƒców jest tak˝e internetowa strona akcji
„Bezpieczna Warszawa”, do korzystania z której za-
ch´cano obecnych na debacie.

Marta Frejtan 
na podstawie materia∏ów prasowych 

Urz´du Dzielnicy Praga-Po∏udnie

Mi´dzydzielnicowa debata o bezpieczeƒstwie
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Zadziwiajàce, jak niewiarygodnie goràcy od-
zew wywo∏a∏ mój poprzedni „jab∏kowy”
tekst. Pisany nieco ˝artobliwie, na doÊç b∏ahy
temat, a tu nagle pretensje, obraêliwe maile
itp. Tak dla porzàdku podkreÊl´ wi´c, ˝e by-
najmniej nie pretenduj´ do roli twórcy akcji
„Jedz jab∏ka na z∏oÊç Putinowi”. Strasznie mi
si´ spodoba∏a, bo obrazuje pi´kno tej lepszej
strony polskiego charakteru – umiej´tnoÊci
humorystycznego przezwyci´˝ania najró˝-
niejszych przeciwnoÊci. Dlatego nie patrzàc
na opinie rusofilów, pozwol´ sobie nadal na-
mawiaç Paƒstwa do jedzenia jab∏ek. Jednych
na z∏oÊç Putinowi, innych – bo smaczne
i zdrowe. A poni˝ej przyk∏ady kilku kolejnych
starych odmian jab∏ek uprawianych w Polsce:

Z∏ota Reneta – pochodzàca z Anglii od-
miana, znana ju˝ w XVII w. Du˝e owoce

o cienkiej, ˝ó∏to-pomaraƒczowej skórce.
Mià˝sz twardy, lekko kwaskowy, bia∏o˝ó∏-
tej barwy. Nadaje si´ zarówno do jedze-
nia, jak i na przetwory. Dojrzewa
w drugiej po∏owie wrzeÊnia.

Landsberska – nasza rodzima odmia-
na wyhodowana w XIX w. w Wielkopol-
sce. Owoce du˝e, ˝ó∏to-zielone z nie-
wielkim rozmytym rumieƒcem. Bardzo
smaczne, soczyste, kwaskowato-s∏odkie.
Dojrzewa w koƒcówce wrzeÊnia, nieêle si´
przechowuje nawet do stycznia. Podobnie
jak Z∏ota Reneta odmiana zarówno dese-
rowa, jak i przetwórcza.

Koksa Pomaraƒczowa – to moje ulubione
jab∏ka. Pochodzàca z Anglii, XIX-wieczna od-
miana mo˝e na pó∏ce sklepowej nie prezen-

tuje si´ najlepiej – owoce ma ma∏e, pokryte
matowà skórkà, cz´sto z ordzawieniem
w formie siateczki. Za to w smaku nie ma so-
bie równych – posiada bardzo twardy, ˝ó∏ta-
wy, bardzo aromatyczny, s∏odki mià˝sz. Doj-
rzewa na poczàtku paêdziernika.

SMACZNEGO!

Marcin J´drzejewski

Jedz jab∏ka – na z∏oÊç Putinowi, 
ale tak˝e dlatego, ˝e sà smaczne i zdrowe

REKL AMA
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◗ Uczeƒ liceum rozniesie ulotki solidnie i tanio. tel. 883
466 477.

◗ Sprzedam wózki dla dziecka: gondola+spacerówka,
spacerówka sk∏adana, stan bardzo dobry. Tel. 812-54-02

◗ Kolekcjoner kupi stare ksià˝ki, pocztówki, monety, zegar-
ki, bi˝uteri´, militaria tel. 502 011 257.

◗ Kupi´ Chiƒskie znaczki pocztowe, przesy∏ki pocztowe
z Chin i Korei Pó∏nocnej, stare koperty listów, stare wi-
dokówki i karty pocztowe z Polski i krajów sàsiadujà-
cych, tel. 602 511 582.

◗ Materia∏y po likwidacji stolarni, pi∏y tarczowe, szelak ta-
nio sprzedam, tel. 22 615 30 60.

◗ Przyczepa kempingowa rok 1991 Niemiecka 5 osobo-
wa z wyposa˝eniem na dzia∏k´ lub budow´ nie zareje-
strowana 5700 z∏ Warszawa tel. 537 047 887.

◗ Szafki kuchenne nowe – komplet 495 z∏, m∏oto-wiertar-
ka bdb. Bosch 390 z∏, zgrzewarka do rur hydraulicz-
nych nowa 135 z∏, piec c. o. Junkers 790 z∏, przyczepka
baga˝owa 890 z∏, Warszawa tel. 537 047 887.

◗ Sprzedam pieluchy jednorazowe rozm. M, 12 opakowaƒ
po 30 sztuk firma SENI bardziej ch∏onne tel. 692 203 353

◗ Stare prospekty samochodów i motocykli kupi´ tel. 600
817 479.

◗ Sprzedam aparat foto Zenit 12 XP z obiektywem Helios
44m i drugim JU-9 oraz starà Minolt´-Autopak 430 Ex
tel. 605 360 935.

◗ Sprzedam ksià˝ki: Geografia Âwiata 5 tom. z 1965 r. po
10 z∏/tom. 400 Lat Poczty Polskiej z 1958 r., dwie powie-
Êci z 1887 i 1889 r., Dzie∏a Kochanowskiego z 1864 r.
i Tygodnik Ilustrowany z 1927 r. tel. 605 360 935.

◗ Do sprzedania wózek dla dwojaczków, kolor czerwony,
w komplecie spacerówki + 2 foteliki samochodowe tel.
516 390 664.

◗ Szukam pracy – mycie okien, sprzàtanie w domach, po-
rzàdki tel. 511 210 315.

◗ Poasystuj´ osobie starszej, ugotuj´ obiad tel. 511 210 315 
◗ Piel´gniarka dyplomowana – 20 lat pracy w s∏u˝bie

zdrowia, 10 lat w szpitalu pediatrycznym – zaopiekuje
si´ Twoim dzieckiem. tel. 793 456 990.
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Og∏oszenia drobne niekomercyjne publikujemy za darmo.

Maksymalna d∏ugoÊç tekstu – 25 wyrazów.
Prosimy przesy∏aç je (do 20 ka˝dego miesiàca) e-mailem na adres:

drobne.rembertow@wiadomoscisasiedzkie.pl

DACHY
SPRZEDA˚, MONTA˚
501 14 14 40

17
4

ANTENY satelitarne i naziemne,
DEKODERY, monta˝ naprawa,
ustawienia. Trwam, Cyfra, Polsat, N.
oraz zestawy bez op∏at, 30 kana∏ów po pol-
sku. www.lemag-tvsat.waw.pl, ul. B. Cze-
cha 29, tel: 22 815-47-25, 501-123-566.
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RABATY! ● DOWÓZ DZIECI
607 183 776 181

NAUKA GRY NA GITARZE
Od pierwszej lekcji grasz i Êpiewasz

fajne piosenki! Zapraszam,
na pewno si´ nie rozczarujesz. 

Tel. 695-622-848

NOWE ZASADY PUBLIKACJI OG¸OSZE¡ DROBNYCH
Szanowni Paƒstwo,
Od pierwszego wydania WS og∏oszenia drobne by∏y traktowane jako rodzaj pomo-
cy sàsiedzkiej. Niestety na przestrzeni lat sta∏y si´ okazjà do regularnego, bezp∏atne-
go reklamowania dzia∏alnoÊci gospodarczej. Tego typu og∏oszenia komercyjne na ty-
le zdominowa∏y ca∏y dzia∏, ˝e te „sàsiedzkie” zupe∏nie si´ wÊród nich zagubi∏y.
W zwiàzku z tym poczàwszy od paêdziernikowych wydaƒ WS wprowadzamy nowe
zasady kwalifikowania og∏oszeƒ jako bezp∏atnych (wymiana sàsiedzka, jednorazowa
sprzeda˝ i pozosta∏e og∏oszenia niezwiàzane ze sta∏ym czerpaniem korzyÊci finanso-
wych). Jako komercyjne traktowane b´dà w szczególnoÊci: korepetycje, wszelkie
us∏ugi (hydraulik, kominiarz, wywóz szamba, naprawa komputerów itd.), sprzeda˝
w ramach dzia∏alnoÊci gospodarczej (zarejestrowanej lub nie). Te og∏oszenia mo˝na
zamieÊciç odp∏atnie – w cenie 35 z∏ netto za jednorazowà publikacj´ (zg∏oszenia –
tel. 22 810 26 04). Serdecznie zapraszamy!

Redakcja

tel.: 532 234 128
W-wa, ul. Mińska 65 (wjazd od ul. Chodakowskiej)

PRZYCZEPY  • LAWETY
WYPOŻYCZALNIA • PRZECHOWALNIA ROWERÓW 
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Ustawa o zmianie
ustawy Prawo upa-
d∏oÊciowe i napraw-
cze ma za zadanie
przede wszystkim po-
prawienie obecnego
stanu prawnego. Ce-
lem poselskiego pro-
jektu ustawy o zmia-

nie ustawy Prawo upad∏oÊciowe i na-
prawcze oraz niektórych innych ustaw
jest minimalizacja barier, uwzgl´dniajà-
ca interesy wierzycieli, oraz usprawnie-
nie post´powaƒ dotyczàcych upad∏oÊci
konsumenckiej.

Celem przepisów wprowadzonych w usta-
wie jest wzrost ich praktycznego znaczenia
dla zapewnienia mo˝liwoÊci odd∏u˝enia
osób fizycznych oraz redukcja lub ca∏kowite
usuni´cie barier w dost´pie do odd∏u˝enia. 

Chodzi tak˝e o usprawnienie przebiegu
post´powania poprzez umo˝liwienie pe∏-
nienia przez referendarza funkcji s´dziego
komisarza oraz jednoczesnego uczestnic-
twa w post´powaniu jednego s´dziego
zawodowego, a tak˝e o ograniczenie ne-
gatywnych przes∏anek og∏oszenia upad∏o-

Êci wynikajàcej z nierzetelnoÊci d∏u˝nika
i odstàpienie od rygoryzmu w trakcie roz-
patrywania uchybieƒ d∏u˝nika podczas
post´powania, jako czynnika uniemo˝li-
wiajàcego w wielu przypadkach og∏osze-
nie upad∏oÊci.

Ustawa dotyczy równie˝ likwidacji op∏a-
ty za og∏oszenie upad∏oÊci w Monitorze
Gospodarczym, regulacji dotyczàcych wy-
nagrodzenia syndyka, rozstrzygania o wy-
∏àczeniu sk∏adników z masy upad∏oÊciowej
w formie postanowienia wydanego przez
s´dziego komisarza z mo˝liwoÊcià wniesie-
nia za˝alenia na post´powanie oraz dor´-
czenia go wszystkim wierzycielom, wydzie-
lenia Êrodków na wynajem lokalu przez
upad∏ego po likwidacji lokalu mieszkalne-
go lub domu jednorodzinnego, unormo-
wania zasad ustalania planu sp∏aty wierzy-
cieli, wprowadzenia mo˝liwoÊci z∏o˝enia
skargi kasacyjnej od orzeczeƒ sàdu w za-
kresie umorzenia zobowiàzaƒ upad∏ego,
wprowadzenia wzgl´dnego zakazu doko-
nywania czynnoÊci prawnych, które mog∏y-
by pogarszaç zdolnoÊç upad∏ego do wyko-
nywania planu sp∏aty. 

To sà najwa˝niejsze punkty tej ustawy,
która jest kierowana do bardzo licznej grupy
obywateli. 

Okazuje si´, ˝e dotychczas na 2160 z∏o-
˝onych wniosków orzeczono jedynie 60
upad∏oÊci. To pokazuje, ˝e jest to praktycz-
nie martwe prawo. W interesie paƒstwa
jest przecie˝ to, ˝eby zarówno firmy, jak
i obywatele mieli szanse na nowy start, by
mogli wróciç do normalnego ˝ycia, oddaç
d∏ug i p∏aciç podatki. Dlatego pos∏owie
Platformy Obywatelskiej zaproponowali
nowelizacj´ ustawy z dnia 28 lutego 2003 r.
Prawo upad∏oÊciowe i naprawcze

Uregulowano te˝ kwestie dotyczàce
spraw bytowych d∏u˝nika i osób pozostajà-
cych z nim we wspólnym gospodarstwie
domowym. Otó˝ b´dzie on móg∏ zawrzeç
uk∏ad z wierzycielami w sprawie zachowa-
nia prawa do mieszkania lub domu, a jeÊli
b´dzie to mo˝liwe, to syndyk z sumy uzy-
skanej ze sprzeda˝y mieszkania przeka˝e
upad∏emu Êrodki na op∏acenie czynszu za
okres od 12 do 24 miesi´cy. WysokoÊç tej
kwoty okreÊli s´dzia komisarz. Wa˝ny jest
te˝ zapis mówiàcy o tym, ˝e w wyjàtko-
wych sytuacjach, np. ci´˝kiej choroby, strat
poniesionych na skutek kl´ski ˝ywio∏owej
czy powa˝nych problemów rodzinnych,
sàd mo˝e og∏osiç upad∏oÊç bez zaspokoje-
nia wierzycieli. 

Ustawa zosta∏a przyj´ta przez Sejm
i skierowana do podpisu przez Prezydenta. 

Ligia Krajewska 

Zmiany w prawie upad∏oÊciowym i naprawczym

Informacje pod adresem reklama@wiadomoscisasiedzkie.pl
lub u naszego przedstawiciela handlowego: Konrad Skorupka,
tel. 607-314-667, konrad.skorupka@wiadomoscisasiedzkie.pl

REKLAMA 
ww „„WWiiaaddoommooÊÊcciiaacchh  SSààssiieeddzzkkiicchh””
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Rezerwując już dziś, możesz dostać 5% rabatu

ul. Motylkowa 11
Warszawa-Międzylesie

e-mail: biuro@ulicamotylkowa.pl, tel.: 505 283 785
 

Dostępne mieszkania (stan deweloperski): 
63 m2 – 395 tys. PLN
97 m2 – 565 tys. PLN

Ruszamy
           z piątym etapem budowy

www.ulicamotylkowa.pl


